
Folketingets Sundhedsudvalg har den 30. november 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 204 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som her-
med besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Hæstorp Ander-
sen (S).

Spørgsmål nr. 204:
”Den netop offentliggjorte DANMAP-rapport, der opgør det danske forbrug af 
antibiotika og følger resistensudviklingen i bakterier, dokumenterer en sam-
menhæng mellem et øget forbrug af bredspektrede antibiotika og en stigning i 
forekomsten af resistente bakterier. Ministeren bedes i den forbindelse oplyse, 
hvilke initiativer regeringen har sat i værk for at undgå den unødvendig brug af 
bredspektrede antibiotika, særligt på landets sygehuse, så vi langt bedre kan 
værne os mod multiresistente bakterier?”

Svar:
For at kunne besvare spørgsmålet fyldestgørende har jeg indhentet bidrag fra 
Sundhedsstyrelsen og Statens Seruminstitut.

Her vil jeg henvise til svar på spørgsmål nr. 201 og 202 med den tilføjelse, at 
et vist øget brug af bredspektrede antibiotika på hospitalerne må forventes i 
takt med, at andelen af ældre i befolkningen og andelen med kroniske syg-
domme øges, samt at indlæggelsestiderne bliver kortere. Det nye antibiotika-
råd ønsker bl.a. at undersøge denne problemstilling.     
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